
 
P  R O T O K Ó Ł  

z XIV  Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu 24 lutego 2012r. 
 

 Zagadnienia:  
 

1. Sprawozdanie z działalności Wójta. 
2. Informacja o sposobie załatwienia  interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja w sprawie planowanej budowy autostrady A1 od Tuszyna do Pyrzowic 

oraz zabezpieczenia w przyszłości  interesów społeczności lokalnej terenu gminy 
Kruszyna. 

     7A. Wprowadzenie zmian do Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 
Zasobem Gminy w latach 2008-2013.  

5. Rozpatrzenie skargi na działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Kruszynie oraz jego Kierownika. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 
inwestycji p.n. "Budowa świetlicy wiejskiej w Teklinowie" 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 
inwestycji p.n. "Remont placu przedcmentarnego w miejscowości Kruszyna" 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 
inwestycji p.n. "Remont na cele kulturalno-społeczne pomieszczeń w remizie 
strażackiej w Widzowie" 

9. Wprowadzenie zmian do budżetu Gminy Kruszyna na 2012r. 
10. Wprowadzenie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kruszyna. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekazania Fundacji „Elementarz” prowadzenia 

Szkoły Podstawowej i oddziału przedszkolnego w Jackowie. 
12. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę. 
13. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności w 2011 roku. 
16A.Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącej Rady Gminy, 

      16B.Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, 
      16C.Powołanie Przewodniczącego Rady Gminy, 
      16D.Powołanie Wiceprzewodniczącego rady Gminy, 
      16E. Dokonanie zmian w komisjach stałych. 
      16F.Zmiana wynagrodzenia Wójta Gminy. 
 
Podjęte uchwały: 
 

− Uchwała Nr XIV/71/12 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego 
Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy w latach 2008-1013, 

− Uchwała Nr XIV/72/12 w sprawie rozpatrzenia skargi na Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Kruszynie, 

− Uchwała Nr XIV/73/12 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające 
finansowanie inwestycji p.n. "Budowa świetlicy wiejskiej w Teklinowie" 

− Uchwała Nr XIV/74/12 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające 
finansowanie inwestycji p.n. "Remont placu przedcmentarnego w miejscowości 
Kruszyna" 



− Uchwała Nr XIV/75/12 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające 
finansowanie inwestycji p.n. "Remont na cele kulturalno-społeczne pomieszczeń w 
remizie strażackiej w Widzowie" 

− Uchwała Nr XIV/76/12 w sprawie  zmian do budżetu Gminy Kruszyna na 2012r. 
− Uchwała Nr XIV/77/12 w sprawie  zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kruszyna. 
− Uchwała Nr XIV/78/12 w sprawie ustalenia regulaminu głosowania odwołania 

radnego z funkcji przewodniczącego Rady Gminy Kruszyna, 
− Uchwała Nr XIV/79/12 w sprawie odwołania radnej Anny Kosela z funkcji 

Przewodniczącego Rady Gminy Kruszyna, 
− Uchwała Nr XIV/80/12 w sprawie odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Kruszyna, 
− Uchwała Nr XIV/81/12w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Kruszyna, 
− Uchwała Nr XIV/82/12 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Kruszyna, 
− Uchwała Nr XIV/83/12 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Protokół nr 14/2012 
z XIV Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu 24 lutego 2012r. w sali nr 3 Urzędu 

Gminy Kruszyna  w godz. od 9.00 – 17.00 
 
Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy – Anna Kosela a następnie nowo 
wybrany Przewodniczący Marian Klekot 
Protokolant –podinspektor Grażyna Olczyk 
Radnych obecnych – 15 
W obradach Sesji udział biorą: 
1/ Wójt Gminy - Pani Jadwiga Zawadzka 
2/ Zastępca Wójta Gminy – Pan Tomasz Maj 
3/Skarbnik Gminy  - Pani Ewelina Kokot 
4/ Sekretarz Gminy  - Pani Małgorzata Wierzbicka 
5/ Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Pani Małgorzata Wróbel-
Zasępa 
6/Kierownik Gminnego Zespołu Oświaty – Pani Anna Bednarek 
7/ Radny Rady Powiatu – Bogusław Mielczarek 
 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta. 
5. Informacja o sposobie załatwienia  interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Informacja w sprawie planowanej budowy autostrady A1 od Tuszyna do Pyrzowic 

oraz zabezpieczenia w przyszłości  interesów społeczności lokalnej terenu gminy 
Kruszyna. 

8. Wprowadzenie zmian do Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 
Zasobem Gminy w latach 2008-2013.  

9. Rozpatrzenie skargi na działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Kruszynie oraz jego Kierownika. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 
inwestycji p.n. "Budowa świetlicy wiejskiej w Teklinowie". 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 
inwestycji p.n. "Remont placu przedcmentarnego w miejscowości Kruszyna". 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 
inwestycji p.n. "Remont na cele kulturalno-społeczne pomieszczeń w remizie 
strażackiej w Widzowie". 

13. Wprowadzenie zmian do budżetu Gminy Kruszyna na 2012r. 
14. Wprowadzenie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kruszyna. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekazania Fundacji „Elementarz” prowadzenia 

Szkoły Podstawowej i oddziału przedszkolnego w Jackowie. 
16. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę. 
17. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności w 2011 roku. 
16A.Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącej Rady Gminy. 

      16B.Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 
      16C.Powołanie Przewodniczącego Rady Gminy. 



      16D.Powołanie Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 
      16E. Dokonanie zmian w komisjach stałych. 
      16F. Zmiana wynagrodzenia Wójta Gminy. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
      18. Wolne wnioski i zapytania. 

19.  Zamknięcie obrad  XIV  Sesji Rady Gminy Kruszyna. 

 
Streszczenie przebiegu obrad Sesji 
 
1.Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  
 
Otwarcia obrad XIV Sesji Rady Gminy Kruszyna dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Anna Kosela, witając Radnych i zaproszonych. Na podstawie listy obecności stwierdza, że w 
obradach Sesji uczestniczy 15  radnych, czyli 100% składu osobowego Rady. 
                                               ( lista obecności w załączeniu) 
 
2 .Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
 
Projekt porządku obrad został Radnym przesłany. Przewodniczący proponuje  wprowadzenie 
dodatkowego punktu 7A w brzmieniu:  Wprowadzenie zmian do Wieloletniego Programu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy w latach 2008-2013.  
W drodze głosowania 15 głosami „za” punkt wprowadzono do porządku obrad. 
Rady Paweł Łapeta zgłasza wprowadzenie dodatkowych punktów tj. 
16A – podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącej Rady Gminy, 
16B – podjęcie uchwały w sprawie odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Radnego 
Henryka Kowalskiego,  
16C – powołanie Przewodniczącego Rady Gminy, 
16D – powołanie Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, 
16E – dokonanie zmian w komisjach stałych, 
16F – zmiana wynagrodzenia Wójta Gminy, 
Radny Henryk Kowalski – zgłasza propozycję wprowadzenia kolejnego dodatkowego punktu 
a mianowicie 16G – wprowadzenie zmian uchwały ustalającej ryczałty dla radnych. 
Radca prawny zauważyła, że do złożonych wniosków brak jest załączników w postaci 
projektów uchwał. W związku z powyższym Radny Paweł Łapeta zgłosił wniosek o 
wprowadzenie 30 minutowej przerwy. Przewodnicząca poddała wniosek pod głosowanie w 
wyniku którego został przyjęty 8 głosami „za” przy 7 głosach „przeciw” 
O godz.9.15 Przewodniczący ogłosiła 30 minutową przerwę. 
Po przerwie na ręce Przewodniczącej Rady złożone zostały wniosku wraz z załącznikami tj. 
projektami uchwał.  Następnie Przewodnicząca odczytała treść wszystkich wniosków po 
czym ogłosiła kolejną przerwę w celu dokonania oceny prawnej przedłożonych projektów 
uchwał. 
Obrady zostały wznowione o godz.10.40 i Rada przystąpiła do głosowania w sprawie 
przyjęcia do porządku zgłoszonych punktów a mianowicie: 
Pkt. 16A – 8 głosów „za” i 7 głosów „przeciw” 
Pkt. 16B – 8 głosów „za” i 7 głosów „przeciw” 
Pkt. 16C – 8 głosów „za” i 7 głosów „przeciw” 
Pkt. 16D - 8 głosów „za” i 7 głosów „przeciw” 
Pkt.16E - 9 głosów „za” , 4 głosy „przeciw” i 1 głos „wstrzymujący się” 
Pkt.16F.8 głosów „za” i 7 głosów „przeciw” 



Pkt.16G. 7 głosów „za” i 8 głosów „przeciw” 
 
Następnie zwraca się z zapytaniem czy będą uwagi do proponowanego porządku. Uwag nie 
zgłoszono w związku z czym  Przewodniczący zarządza głosowanie. W drodze głosowania, 
porządek obrad Sesji przyjęto do realizacji jednogłośnie tj.8 głosami „za i 7 głosów „przeciw” 
( porządek obrad podano wyżej ) 
 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
 
Przewodniczący stwierdza, że do protokołu z poprzedniej  Sesji nie wniesiono uwag i 
wnioskuje o przyjęcie   protokołu bez odczytywania. 
W drodze głosowania wniosek zostaje przyjęty jednogłośnie, tj.  15 głosami „za. 
 
4.Sprawozdanie z działalności Wójta. 
 
− W dniu 22 lutego br. Zawarta została umowa na zadanie pn. remont placu 

przedcmentarnego w Kruszynie. Wartość zadania to kwota 148 tys.zł, 
− W dniu 21 lutego br. podpisana została umowa na nadzór inwestorski na to zadanie. 

Wypłacone zostanie wynagrodzenie w kwocie 2 tys.zł. 
− Trwa procedura przetargowa zadania pn. remont pomieszczenia w Sali OSP Widzów z 

przeznaczeniem na cele kulturalne, 
− Trwa prace nad przygotowaniem przetargu na zadanie dotyczące budowy punktów 

świetlnych w Lgocie małej, Babach i Jackowie, 
− Uzyskano pozwolenie na użytkowanie boiska do piłki siatkowej w Widzowie, 
− Podpisano umowy 

1. na zagospodarowanie działki w Widzówku /plac zabaw/,  
2. na dofinansowanie zadania w zakresie adaptacji pomieszczeń w sali OSP w 

Widzowie, 
3. na doposażenie świetlicy w Jackowie. 

− Ogłoszono 4 przetargi na sprzedaż działek, nie udało się ich zbyć z powodu braku 
zainteresowania, 

− W dniu 14 marca br. odbędzie się szkolenie zorganizowane przez ODR w zakresie dopłat 
bezpośrednich, 

− Zawarta została umowa na badania ścieków, wody, osadu. Koszt roczny badań 13 tys.zł, 
− Zawarta została umową na odbiór elektrośmieci z terenu gminy Kruszyna, pojemnik na 

odpady umieszczony jest na oczyszczalni ścieków, 
− Zakupiono środek do odwadniania osadu za kwotę 1500zł, 
− Usunięto awarię sieci wodociągowej w Kruszynie i Kijowie. Koszt naprawy wyniósł 

około 4 tys.zł, 
− W trakcie opracowania znajduje się program opieki nad zwierzętami, 
− W miesiącu styczniu odbyły się zebrania sprawozdawcze w jednostkach OSP, 
− W związku ze zgłoszeniami dotyczącymi wydobywających się woni z sieci kanalizacyjnej  

przeprowadzone zostały kontrole w Jackowie oraz Babach, 
− Trwają przygotowania wniosku do FOGR w celu ulepszenia nawierzchni dróg gminnych 

w miejscowości Jacków, Bogusławice, Widzów-Jacków Pustkowie, 
 
 
 
 



5.Informacja o sposobie załatwienia  interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady przedstawia informację o realizacji interpelacji i wniosków 
zgłoszonych przez Radnych i Sołtysów na poprzedniej Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
 
6.Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Ustnie do protokołu zgłoszono następujące wnioski: 
Radny Marian Klekot – gdzie się znajdują portrety byłych wójtów i przewodniczących rady, 
które kiedyś wisiały na korytarzu budynku? 
Radny Paweł Łapeta – skierować do PZD w Częstochowie wniosek o wymianę przepustu w 
drodze powiatowej w kierunku posesji Pani Garus, 
Radna Joanna Zasępa – podjąć działania mające na celu udrożnienie rowów w obrębie 
„Mokracza” w Kruszynie które spowodowałyby odpłynięcie wód z tego terenu, 
Radny Adam Musiał – podjąć działania w celu odprowadzenia zastoisk wód z ulicy Łąkowej 
w Widzowie, 
Radny Arkadiusz Wróbel – wnioskuje, aby Komisja Rewizyjna zbadała sprawę płatności za 
boisko „Orlik” i na następnej sesji przedstawiła informację, 
Radny Roman Kołaczkowski – czy uregulowany jest stan prawny drogi Jacków Pustkowie-
Widzów, 
Radna Wiesława Domagała – wnioskuje, aby GOPS zakupił sprzęt chłodniczy a następnie 
odbierał żywność z Banku Żywności w postaci masła, serów itp., 
Radny Henryk Kowalski – ustawić znak zakazu parkowania na poboczu ul.Kruszyńskiej w 
obrębie budynku remizy OSP, 
Radny Józef Wąsikiewicz – czy gmina zawarła już umowę na naprawę dróg a jeżeli tak to 
jaka kwota przewidziana jest na to zadanie? 
Sołtys wsi Baby Tadeusz Łapeta 

− usunąć zawyżone pobocza we wsi Baby, 
− podjąć działania mające na celu usunięcia zastoiska wody obok posesji 

P.Broniszewskiego. Sołtys wsi Widzów Adam Musiał – proszę o interwencje w 
sprawie zakłóceń w dostawie prądu. Przy posesji nr 108  rośnie wysokie drzewo 
którego gałęzie wrastają w linię energetyczną 

 Sołtys wsi Lgota Mała Henryk Domagała  
− zgłosić wniosek do PZD o usunięcie ubytków w nawierzchni ul.Szkolnej, 
− kiedy realizowane będą zadania zaplanowane w ramach środków funduszu sołeckiego, 
− podkreślić, że radny Kowalski zmienia zdanie w sprawie zasadności zabudowy rowów 

w Lgocie Małej, 
 
7. Informacja w sprawie planowanej budowy autostrady A1 od Tuszyna do Pyrzowic oraz 
zabezpieczenia w przyszłości  interesów społeczności lokalnej terenu gminy Kruszyna. 
 
Przewodniczący Rady informuje, że skierowane zostało zaproszenie do Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad w celu zapoznania Radę Gminy z tematem. W dniu 
wczorajszym otrzymaliśmy odpowiedź w formie pisemnej. Przewodniczący odczytała pismo, 
które stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 
 



 
 
 7A. Wprowadzenie zmian do Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 
Zasobem Gminy w latach 2008-2013.  
 
Przewodniczący wyjaśniła, że temat szczegółowo analizowany był na posiedzeniach komisji. 
Uwag i innych propozycji nie zgłoszono, w związku z czym w drodze głosowania 15 głosami 
„za” projekt uchwały został przyjęty. 
 

/Uchwała nr XIV/71/12 w załączeniu/ 
 

8.Rozpatrzenie skargi na działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kruszynie 
oraz jego Kierownika. 
 
Przewodniczący Rady informuje, że temat analizowany był na posiedzeniach komisji. Strona 
postępowania została powiadomiona również, że w porządku obrad dzisiejszej sesji znalazł 
się temat rozpatrzenia skargi P.Ewy Schab. Następnie Przewodniczący poinformowała 
zebranych, że w dniu 22 lutego na jej ręce wpłynęło dodatkowe pismo od pani Ewy, aby na 
dzisiejszą sesję zaprosić również psychologa i dyrektora szkoły w Widzowie. Dla 
przypomnienia dodam, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym kompetencją Rady jest 
tylko rozpatrzenie skargi  na działalności GOPS. Jako Rada Gminy nie możemy ingerować w 
pozostałe kwestie podnoszone przez samą zainteresowaną. Ponadto zaproszenie dodatkowych 
osób było niemożliwe, gdyż musielibyśmy wystosować pisemne zaproszenie. W tym 
przypadku było to niemożliwe. Przewodniczący Rady oddała głos obecnej na sesji zastępcy 
Kierownika GOPS, która zacytowała uzasadnienie do projektu uchwały. Następnie głos 
zabrała P.Schab, cytowała treści skarg skierowanych do Rady Gminy. Stwierdziła, że 
psycholog bezpodstawnie wystawiła opinię o dzieciach nie przeprowadzając z nimi rozmowy. 
Dyrektor szkoły natomiast nie zgłosiła uwag w stosunku do dzieci .Ponadto oznajmiła, że 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Kruszynie skierował do Sądu w Częstochowie wniosek o 
ograniczenie władzy rodzicielskiej. W tej kwestii P. Małgorzata Wróbel-Zasępa podkreśliła, 
iż uwagi na brak możliwości wykonania wywiadu środowiskowego w tej rodzinie wniosek 
był skierowany do Sądu ale dotyczył wglądu w sytuacje rodzinną P.Schab.  
Radny Adama Musiał – uznał, że GOPS postąpił zbyt pochopnie składając wniosek do sądu. 
Radny Mariusz Dobrakowski – stwierdził, że Ośrodek Pomocy Społecznej winien 
przeprowadzić rozmowę na temat rodziny P.Ewy z sołtysem wsi bądź radnymi. Ponadto 
bezpodstawne są również pomówienia, że w rodzinie tej występuje problem alkoholowy.  
W związku z powyższym proponuję, aby komisja rewizyjna zbadała całość dokumentacji i na 
kolejnej sesji temat rozpatrzymy ponownie. 
W tym momencie Przewodniczący Rady zarządziła 10 minutową przerwę tj. godz.12.10 do 
12.20. 
 
Po przerwie głos zabrała Radca Prawny P.Barbara Janik wyjaśniając dodatkowo, że 
kompetencją Rady Gminy jest rozpatrzenie skargi na działalność GOPS. Rada winna ocenić 
tylko i wyłącznie działalność Ośrodka Pomocy Społecznej. Natomiast pozostałe kwestie nie 
mogą być rozpatrzone na forum rady. Dodatkowo wyjaśniła, że w treści uchwały można 
zobowiązać GOPS do skierowania pisma do Sądu w celu zmiany kwalifikacji wniosku. 
Pani Ewa Schab zwróciła się z prośbą o opiekę psychologa dla dzieci. Cała ta historia 
spowodowała, że dzieci mają problemy wśród rówieśników. 



Dodatkowo Wójt Gminy wyjaśniła, że Ośrodek Pomocy Społecznej opierał się na opinii 
psychologa oraz opinii dyrektora szkoły. W chwili zatrudnienia nowego psychologa 
wystąpimy o ponowna opinię. 
Rady Roman Kołaczkowski – wniosek, aby GOPS wyjaśnił kwestie obciążającej opinii jaką 
wydała psycholog. 
 
Następnie Przewodniczący Rady zarządziła głosowanie w wyniku którego projekt uchwały 
przyjęty tj.12 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się” 
 

/Uchwała nr XIV/72/12 w załączeniu/ 
 
9.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 
inwestycji p.n. "Budowa świetlicy wiejskiej w Teklinowie" 
 
Przewodniczący wyjaśniała, że temat analizowany był szczegółowo na komisjach. Uwag i 
innych propozycji nie zgłoszono, dlatego też zarządziła głosowanie w wyniku którego 
uchwała przyjęta 14 głosami „za”. W trakcie głosowania na Sali obecnych 14 radnych. 
 

/Uchwała nr XIV/73/12 w załączeniu/ 
 

10.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 
inwestycji p.n. "Remont placu przedcmentarnego w miejscowości Kruszyna" 
 
Kolejny temat również analizowany był na posiedzeniach komisji. W tym temacie również 
nie zgłoszono uwag. W wyniku głosowania przedłożony projekt uchwały podjęty 
jednogłośnie tj.15 głosami „za” 

 
/Uchwała nr XIV/74/12 w załączeniu/ 

 
11.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 
inwestycji p.n. "Remont na cele kulturalno-społeczne pomieszczeń w remizie strażackiej w 
Widzowie" 
 
Powyższy temat analizowały komisje na swoich posiedzeniach. Propozycji innych nie 
zgłoszono. W wyniku głosowania projekt uchwały przyjęto jednogłośnie tj.15 głosami „za” 
 

/Uchwała nr XIV/75/12 w załączeniu/ 
 
12.Wprowadzenie zmian do budżetu Gminy Kruszyna na 2012r. 
 
Proponowane zmiany do budżetu analizowały komisje rady, które wydały pozytywną opinię. 
Przewodniczący odczytuje projekt uchwały i zarządza głosowanie. Wynik głosowania 15 
głosów „za” 

/Uchwała nr XIV/76/12 w załączeniu/ 
 

13.Wprowadzenie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kruszyna. 
 
Przewodniczący Rady przypomina, że wszystkie propozycje dotyczące wprowadzenia zmian 
do WPF omówione zostały na komisjach. Następnie zwraca się z zapytaniem – czy będą 



uwagi?. Głosów do dyskusji nie zgłoszono dlatego też Przewodniczący poddaje pod 
głosowanie projekt uchwały. Wynik głosowania – 15 głosów „za” 
 

/Uchwała nr XIV/77/12 w załączeniu/ 
 
14.Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekazania Fundacji „Elementarz” prowadzenia 
Szkoły Podstawowej i oddziału przedszkolnego w Jackowie. 
 
W tym punkcie głos zabrała Wójt Gminy P.Jadwiga Zawadzka – wyjaśniając zebranych 
dlaczego podejmujemy takie rozwiązanie. Otóż z każdym rokiem wzrastają wydatki związane 
z funkcjonowaniem oświaty. W roku 2011 gmina dołożyła do oświaty 500 tys.zł a w roku 
bieżącym będzie to kwota 700tys.zł. Demografia też zapowiada się spadkowa co spowoduje 
dalszy wzrost kosztów. Dlaczego chcemy przekazać szkołę w Jackowie? Ponieważ jest to 
placówka do której uczęszcza najmniejsza liczba dzieci, ponadto w kosztach ogólnych 
funkcjonowania tej placówki subwencja stanowi 48% natomiast budżet gminy to 52%.  
Przekazanie placówki do prowadzenia fundacji jest najlepszym rozwiązaniem z sytuacji. 
Następnie głos zabrała przedstawicielka Rady Rodziców, cytując apel do Wójta oraz Rady 
Gminy /dokument w załączaniu/ 
Radna Wanda Krawczyk – stwierdziła, że Rada Gminy nie otrzymała alternatywnego  
rozwiązania. Przekazanie placówki do prowadzenia stowarzyszeniu nie jest dobrym 
rozwiązaniem. 
Radny Paweł Łapeta – propozycję wprowadzenia zmian złożyła również dyrektor szkoły ale 
nie były one przeanalizowane. 
Kierownik GZO przypomniała, że padła alternatywna propozycja, która również nie znalazła 
akceptacji Rady Gminy. Propozycja dotyczyła utworzenia filii, ale takie rozwiązanie musi być 
poprzedzone uchwałą o likwidacji placówki.  
Radna Wiesława Domagała – uznała, że Wójt Gminy zbyt wcześnie podjęła decyzję o 
likwidacji placówki.  
Wójt Gminy ponownie podkreśliła, że nie zamierza likwidować ani zamykać szkół. 
Propozycja dotyczy zmiany organu prowadzącego, nie będzie to gmina a fundacja. Szkoła 
będzie funkcjonować jak do chwili obecnej. Ponadto nie tylko Wójt Gminy może przedkładać 
propozycje, kompetencja takie posiada również Rada Gminy. 
Zastępca Wójta P. Tomasz Maj w swojej wypowiedzi podkreślił, że tematu oświaty nie 
można pozostawić bez zmian, należy szukać oszczędności które pozwolą nam wprowadzać 
do realizacji nowe zadania. Bez takich posunięć nie będziemy w stanie podejmować nowych 
wyzwań. Środki finansowe pozwolą nam jedynie na realizację zadań bieżących. 
Dodatkowo głos zabrał Radny Powiatu P. Bogusław Mielczarek który podkreślił, że 
postępujące zmiany tj. demografia oraz zasady wynagradzania wymuszają wprowadzanie 
nowych rozwiązań. Był taki okres czasu, że subwencja w całości pokrywała koszty oświaty. 
Zmiany w sieci placówek oświatowych  wcześniej nie były proponowane ponieważ 
uważałem, że gminę było stać na prowadzenie 4 szkół. 
Przewodnicząca odczytała przygotowany projekt uchwały po czym zarządziła głosowanie. 
Wynik głosowania 7 głosów „za” i 8 głosów „przeciw”. Uchwała nie została przyjęta. 
 

/projekt uchwały w załączeniu/ 
 
 
 
 
 



15.Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę. 
 
Sprawozdanie ze średnich szczegółowo omówiła Kierownik GZO P.Anna 
Bednarek/dokument w załączeniu/. Głosów do dyskusji nie zgłoszono. W wyniku głosowania 
sprawozdanie przyjęto jednogłośnie tj.15 głosami „za” 
 
 
16.Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności w 2011 roku. 
 
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej przedstawił Przewodniczący tej Komisji Rady Mariusz 
Dobrakowski/sprawozdanie w załączeniu/ 
Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie tj.14 głosami ”za”, podczas głosowania obecnych na sali 
14 radnych. 
 
16A.Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącej Rady Gminy. 
 
W tym punkcie obrad Rada Prawny wyjaśnia dodatkowo, że dla odwołania 
Przewodniczącego Rady niezbędnym jest przegłosowanie uchwały określającej zasady 
głosowania. 
Rady Roman Kołaczkowski – przedstawił złożony na ręce Przewodniczącej w projekt 
uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania odwołania radnego z funkcji 
przewodniczącego Rady Gminy Kruszyna. 
W wyniku głosowania projekt uchwały przyjęty 8 głosami „za” przy 7 głosach „przeciw” 
 

/Uchwała nr XIV/78/12 w załączeniu/ 
 

Następnie zgłoszono kandydatów do składu Komisji Skrutacyjnej tj: 
1. Paweł Łapeta – Przewodniczący Komisji 
2. Roman Kołaczkowski -  Członek 
3. Arkadiusz Wróbel – Członek  

Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na powołanie ich do składu komisji. Następnie w drodze 
głosowania tj. 9 głosami „za” i 5 głosach „wstrzymujących się” przyjęto powyższy skład 
Komisji. 
Na czas przygotowania kart do głosowania Przewodniczący zarządza 5 – minutową przerwę. 
Po przerwie Komisja Skrutacyjna rozdaje radnym, uprzednio ostemplowane pieczątką Rady 
Gminy, karty do głosowania. Po zebraniu kart do głosowania Przewodniczący na czas 
obliczenia wyników wyborów zarządza 5 – minutową przerwę. 
Po kolejnej przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytuje protokół i ogłasza 
wyniki wyborów. W wyniku głosowania tajnego obecny Przewodniczący Rady Gminy Radna 
Anna Kosela zostaje odwołana  /za odwołaniem głosowało 8 radnych. /protokół Komisji 
Skrutacyjnej w załączeniu/ W oparciu o protokół Komisji Skrutacyjnej, Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy Radna Wanda Krawczyk  odczytuje Uchwałę Rady Gminy w sprawie odwołania 
radnego z funkcji Przewodniczącego Rady Gminy Kruszyna.  

/Uchwała nr XIV/79/12 w załączeniu/ 
 
16B.Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 
 
Na czas przygotowania kart do głosowania Wiceprzewodniczący Radna Wanda Krawczyk 
zarządza 5 – minutową przerwę. Po przerwie Komisja Skrutacyjna rozdaje radnym, uprzednio 



ostemplowane pieczątką Rady Gminy, karty do głosowania. Po zebraniu kart do głosowania 
Wiceprzewodniczący Radna Wanda Krawczyk na czas obliczenia wyników wyborów 
zarządza 5 – minutową przerwę. 
Po kolejnej przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytuje protokół i ogłasza 
wyniki wyborów. W wyniku głosowania tajnego obecny Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Radny Henryk Kowalski  zostaje odwołany  /za odwołaniem głosowało 8 radnych. /protokół 
Komisji Skrutacyjnej w załączeniu/ W oparciu o protokół Komisji Skrutacyjnej, 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Radna Wanda Krawczyk  odczytuje Uchwałę Rady 
Gminy w sprawie odwołania radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Kruszyna.  

/Uchwała nr XIV/80/12 w załączeniu/ 
 
 

 
16C.Powołanie Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Dla przeprowadzenia wyborów należy powołać Komisje Skrutacyjną. Ponownie 
zaproponowano skład jak poprzednio: 

1. Paweł Łapeta – Przewodniczący Komisji 
2. Roman Kołaczkowski -  Członek 
3. Arkadiusz Wróbel – Członek  

Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na powołanie ich do składu komisji. Następnie w drodze 
głosowania tj. 8 głosami „za” i 5 głosach „wstrzymujących się” przyjęto powyższy skład 
Komisji. 
Następnie zgłoszono kandydatury: 
Radny Marian Klekot – wyraził zgodę na kandydowanie, 
Radna Wiesława Domagała – nie wyraziła zgodny na kandydowanie. 
Na czas przygotowania kart do głosowania Wiceprzewodniczący zarządza 5 – minutową 
przerwę. Po przerwie Komisja Skrutacyjna rozdaje radnym, uprzednio ostemplowane 
pieczątką Rady Gminy, karty do głosowania. Po zebraniu kart do głosowania Przewodniczący 
na czas obliczenia wyników wyborów zarządza 5 – minutową przerwę. 
Po kolejnej przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytuje protokół i ogłasza 
wyniki wyborów. Przewodniczącym Rady Gminy został Radny Marian Klekot, na którego 
głosowało 8 radnych. /protokół Komisji Skrutacyjnej w załączeniu/ W oparciu o protokół 
Komisji Skrutacyjnej, Przewodniczący Rady odczytuje Uchwałę Rady Gminy w sprawie 
wyboru Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

/Uchwała nr XIV/81/12 w załączeniu/ 
 
16D.Powołanie Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 
 
Zgłoszono kandydaturę Radnej Joanny Zasępa, która wyraziła zgodę na kandydowanie. 
Ponownie na czas przygotowania kart do głosowania Przewodniczący zarządza 5 – minutową 
przerwę. Po przerwie Komisja Skrutacyjna rozdaje radnym, uprzednio ostemplowane 
pieczątką Rady Gminy, karty do głosowania. Po zebraniu kart do głosowania Przewodniczący 
na czas obliczenia wyników wyborów zarządza 5 – minutową przerwę. 
Po kolejnej przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytuje protokół i ogłasza 
wyniki wyborów. Wiceprzewodniczącym Rady Gminy została Radna Joanna Zasępa, na którą 
głosowało 8 radnych. /protokół Komisji Skrutacyjnej w załączeniu/ W oparciu o protokół 



Komisji Skrutacyjnej, Przewodniczący Rady odczytuje Uchwałę Rady Gminy w sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 
 

/Uchwała nr XIV/82/12 w załączeniu/ 
 
16E. Dokonanie zmian w komisjach stałych. 
 
W tym punkcie obrad Radca Prawny P. Barbara Janik poinformowała zebranych, że nie jest 
przygotowany projekt uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych komisji oraz projekt 
w sprawie powołania komisji rewizyjnej dlatego też proponuję, aby uchwały te przygotować 
na kolejną sesję. 
Radny Adam Musiał – zgłosił ustną rezygnację z funkcji Przewodniczącego Komisji 
Socjalnej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że należy dzisiaj ustalić składy komisji. 
W związku z powyższym padły następujące propozycje: 
 
Komisja Rewizyjna:   
 Radny Mariusz Dobrakowski - Przewodniczący 
 Radny Roman Kołaczkowski - Członek 
  Radna Barbara Blukacz – Członek 
 
Komisja Gospodarki i Mienia Radny:  
Józef Wąsikiewicz – Przewodniczący 
Joanna Zasępa – zastępca Przewodniczącego                       
Paweł Łapeta - Członek 
 Marek Kruk – Członek 
Arkadiusz Wróbel – Członek 
 
Komisja Socjalna:   
Arkadiusz Wróbel – Przewodniczący 
Adam Musiał – Zastępca Przewodniczącego 
Wanda Krawczyk – Członek 
 
Komisja Infrastruktury Technicznej:  
Wojciech Włodarek – Przewodnicz 
Wiesława Domagała – Zastępca Przewodniczącego 
 Henryk Kowalski – Członek 
 Anna Kosela - Członek 
 
16F.Zmiana wynagrodzenia Wójta Gminy. 
 
W tym punkcie obrad głos zabrał Radny Józef Wąsikiewicz – przypomniał wszystkim 
zebranym, że dzięki nowej Wójt Gminy do budżetu naszego wpływają dodatkowe środki z 
odzyskanego podatku VAT. 
Radny Adam Musiał – wyraził opinię, że skoro obniżamy wynagrodzenie Wójta winniśmy 
solidarnie obniżyć diety dla radnych. 
Wójt Gminy odniosła się do uzasadnienia jakie złożone zostało na ręce Przewodniczącego 
Rady – publicznie padają informacje, że Zastępca nic nie robi a teraz jest sytuacja zupełnie 
odwrotna ponieważ mam zastępcę który mnie wyręcza i z tego powodu  obniżone zostanie 



moje wynagrodzenie .Chce dodać, że nikt nikogo w tym urzędzie nie wyręcza, ponieważ  
każdy ma swój zakres obowiązków. 
 
Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały, który w wyniku głosowania został 
przyjęty 8 głosami „za  przy 6 głosach „przeciw”. 
 

/Uchwała nr XIV/83/12 w załączeniu/ 
 

 
17.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 
Odpowiedzi na wnioski udzieliła Wójt Gminy P.Jadwiga Zawadzka. 

− w niedługim czasie powstanie izba pamięci w której umieszczone zostaną wszystkie 
portrety, 

− wnioski dotyczące dróg powiatowych zostaną przesłane, 
− podejmiemy działania dotyczące odprowadzenia wód z „Mokracza”, 
− sprawa regulacji stanu prawnego drogi znajduje się na etapie załatwiania, 
− sprawa zakupu rządzeń chłodniczych zostanie przenalizowana, 
− przy sprzyjających warunkach atmosferycznych podjęte zostaną prace przy usuwaniu 

poboczy, 
−  podejmowane były już rozmowy z właścicielem gruntów w sprawie zastoiska wód ale 

jak do chwili obecnej nie udało nam się z nim porozumieć, 
− Przy sprzyjających warunkach atmosferycznych podejmiemy realizację zadań 

zaplanowanych w ramach funduszu sołeckiego, 
− Skierujemy pisma do osób parkujących samochody ciężarowe w obrębie remizy OSP. 

 
18.Wolne wnioski i zapytania. 
 
Radna Wiesława Domagała – zgłosić do FOGR naprawę odcinka drogi gminnej tj.ul. 
Wspólną w Teklinowie. 
W odpowiedzi na wniosek Wójt wyjaśniała, że przed przystąpieniem do realizacji musimy 
wykonać projekt i przebrnąć niezbędne procedury. W związku z tym niezasadne jest 
wnioskowanie o środki na tak krótki odcinek drogi. 
Radna Wanda Krawczyk  - zdaniem radnej wniosek kierowany do FOGR winien obejmować 
naprawę nawierzchni ul.Wspólnej. 
 
19.Zamknięcie obrad  XIV Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Ponieważ ustalony porządek obrad został w całości zrealizowany Przewodniczący zamyka 
obrady XIV Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Protokół sporządziła: 
Grażyna Olczyk 


